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Dlaczego nie  
powstanie Dzienny 
Dom Senior Plus? 

Każdy rodzic martwi się o zdrowie psychiczne swojego dziecka

„To nie była dla mnie łatwa decyzja. Sama jestem pracownikiem pomocy  
społecznej”
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Wczoraj podczas ostatniej 
 tury rozmów między 
Związkiem Zawodowym 
Maszynistów Kolejowych  
a zarządem Warszawskiej 
Kolei Dojazdowej 
negocjowano warunki 
płacowe zawarte  
w postulatach związkowców. 
To był ostatni etap mediacji 
przed planowanym strajkiem 
generalnym maszynistów. 

Czy będzie strajk generalny?

15 listopada rano, od godziny 6 do 8 maszyniści przeprowadzili strajk  
ostrzegawczy. Pociągi WKD-ki zatrzymywały się na najbliższej stacji.  
Po strajku wrócili do negocjacji
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dokończenie na str. 4
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\\\ POWIAT GRODZISKI 

Powiat Grodziski pozyskał 
dotacje na kolejne inwestycje 
drogowe. Ich realizacja 
poprawi bezpieczeństwo 
uczestników ruchu drogowego 
– zwłaszcza pieszych.  

S tarostwo grodziskie zapoznało się 
z ofertami w przetargu na rozbu-

dowę drogi z Książenic do Żółwina, 
w skład tej budowy wchodzi również 
rondo na skrzyżowaniu ulic Jabłonio-
wej i Owocowej. Ma powstać ścieżka 
pieszo-rowerowa o długości prawie 
1265 metrów między ul. Mazowiecką 
do skrzyżowania z ul. Jabłoniową w 
Książenicach. Przewidywany koszt 
inwestycji to ponad 3 mln zł, z czego 
80% ma pokryć dotacja z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg (ostateczna 
kwota zostanie ustalona po wyłonieniu 
wykonawcy zadania). Powiat uzyskał 
także dofinansowanie na rozbudowę 
drogi 1521 w miejscowościach Żabia 
Wola i Huta Żabiowolska. Tu ma po-

wstać chodnik o długości 900 m od ul. 
Jesionowej do ul. Głównej. Przewidy-
wana wartość inwestycji wynosi ok. 
2 mln zł, a otrzymana kwota z Rządo-
wego Funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych to 1,96 mln 
zł. Prace ruszą prawdopodobnie wios-
ną 2024 roku. Również w przyszłym 
roku zostanie wykonany remont 
drogi 1503 w Maryninie i Siestrzeni. 
Prace będą polegały na wymianie na-
wierzchni jezdni na odcinku prawie 
1800 m, zostaną też dostosowane do 
drogi istniejące zatoki autobusowe i 
zjazdy do posesji z kostki betonowej 
oraz zjazdy utwardzone kruszywem. 
Planowany koszt inwestycji będzie 
wynosił ok. 4 mln zł, powiat grodzi-
ski otrzyma 80% kwoty z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg (ponad 3 mln 
zł). Kolejny projekt z dofinansowaniem 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
to budowa chodnika o długości ok. 2 
650 m w Żelechowie (ul. Chełmońskie-
go). Powstanie też 46 zjazdów z kostki 
betonowej przy przyległych posesjach 
oraz drogach wewnętrznych, 6 zatok 

autobusowych wraz z 3 przejściami 
dla pieszych z aktywnymi znakami 
„przejście dla pieszych” z własnym za-
silaniem solarnym. To przedsięwzięcie 
będzie kosztować ok. 4 mln  zł, a dofi-
nansowanie wyniesie 80%. Już zostały 
otwarte oferty w przetargu. Dla władz 
powiatu grodziskiego bardzo ważne 
jest bezpieczeństwo mieszkańców, dla-
tego też, jeśli tylko jest taka możliwość, 
składane są wnioski o dotacje na in-
westycje drogowe. Zewnętrzne źródła 
finansowania przyspieszają realizację 
licznych przedsięwzięć.

Sławomir Sadowski

Powiatowe drogi z dofinansowaniami

Tu powstanie ścieżka  
pieszo-rowerowa

\\\ PODKOWA LEŚNA 

Kto nim zostanie? Tego 
jeszcze nie wiadomo. Pokażą 
to przyszłoroczne wybory 
samorządowe. Dziś już jednak 
wiadomo, że dotychczasowy 
burmistrz Artur Tusiński  
nie będzie ubiegał się kolejny 
raz o urząd burmistrza.  

A rtur Tusiński jest burmistrzem 
Podkowy Leśnej od listopada 

2014 roku, czyli od dziewięciu lat. W 
ostatnich dniach na swoim profilu bur-
mistrz przypomniał o tym, co przez te 
lata zrobił dla miasta, ale także o tym, 
jakie trudności musiał pokonać: 

– Dzisiaj mamy przedszkole, wy-
remontowaną i przebudowaną ponad 
połowę podkowiańskich dróg, świetną 
kondycję finansową, ścieżki rowero-
we – powiedział burmistrz i dodał, że 
nie było to proste. Czas na urzędzie był 
dla niego i nadal jest czasem znoszenia 
hejtu, wielu donosów i skarg, kontroli, 
pogróżek czy nawet obrzucania domu 
jajkami. – Tego wszystkiego doświad-
czyłem – wspomina burmistrz.

\\\   Odejść z tarczą
Burmistrz przypomniał także, że 

mimo tych wszystkich ataków i oskar-
żeń, w październikowym referendum 

dotyczącym sposobu modernizacji sta-
wu znajdującego się w miejskim parku, 
mieszkańcy stanęli po jego stronie. Bur-
mistrz stwierdził więc, że m.in. dzię-
ki temu ma pełną świadomość ciągle 
wysokiego poparcia, jakim cieszy się 
wśród mieszkańców swojego miasta. 
Dodał również, że jest przekonany, że 
gdyby zdecydował się jednak wziąć 
udział w przyszłorocznych samorzą-
dowych wyborach, to zapewne by je 
wygrał i pełnił po raz trzeci urząd bur-
mistrza. 

A jednak nie będzie kandydował. 
Powodem rezygnacji z tej szansy jest, 
jak wyjaśnił, chęć, by odejść z urzędu, 
nim straci entuzjazm do pracy dla mia-
sta i dopadnie go wypalenie zawodowe. 

Artur Tusiński dodał też, że może 
spokojnie to zrobić, gdyż jest spokojny 
o przyszłość miasta, bo zostawi je w 
świetnej kondycji finansowej. Wierzy 
też w mądrość mieszkańców, którzy 
wybiorą najbardziej odpowiedniego 
spośród chętnych do objęcia urzędu 
burmistrza miasta. Artur Tusiński za-
powiedział także, że on sam poprze w 
przyszłorocznych wyborach każdego 
dobrego kandydata, a więc kandydata: 
„który nie uwsteczni Podkowy, który 
nie będzie próbował z naszego miasta 
zrobić skansenu” – powiedział wprost 
Artur Tusiński. Dodajmy, że nie ujaw-
niając szczegółów, burmistrz przyznał 
także, że przed nim nowe zadania.

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

\\\ MILANÓWEK 

Zakończyły się trwające 
od wiosny prace przy 
rewitalizacji Parku Lasockiego. 
Dzięki zmianom, jakie zaszły 
w tej zielonej przestrzeni 
miasta, park stał się nie tylko 
miejscem spacerów, ale także 
relaksu i sportu.  

P rzed rewitalizacją park, noszący 
imię współzałożyciela miasta, nie 

zachęcał do spędzania w nim czasu. 
Dziś jest inaczej. Dwa wejścia do Parku 

Lasockiego zyskały drewniane bramy 
z szyldami. W planie mają one zostać 
porośnięte bluszczem, dzięki czemu 
wtopią się w zieleń, jednocześnie wy-
znaczając miejsce wejścia w tę wspólną 
mieszkańcom przestrzeń odpoczynku 
w zieleni.   

\\\   Porządek i relaks
Dzięki rewitalizacji, czyli m.in. usu-

nięciu samosiejek, cięciom pielęgnacyj-
nym i sanitarnym drzew oraz nowym 
nasadzeniom poprawiła się ogólna 
estetyka tej miejskiej przestrzeni. W 
parku wyznaczone zostały także nowe 
ścieżki, a ich powierzchnia utwardzona. 
Pojawiły się także ławeczki oraz sto-
ły, przy których będzie można w lecie 
usiąść i spożyć wspólnie posiłek. Co 

więcej, między alejkami stanęły urzą-
dzenia do ćwiczeń plenerowej siłowni. 
Zmienił się więc całkowicie charakter 
parku Lasockiego, który stał się miej-
scem nie tylko spacerów, ale także spot-
kań oraz czynnej rekreacji. 

– Pośrodku parku wyznaczone zo-
stało także miejsce, gdzie będzie moż-
na rozłożyć koc i odpoczywać – dodaje 
burmistrz Piotr Remiszewski. – Ponie-
waż nie udało się uzyskać zgody na za-
montowanie latarń, obiecuję, że dołożę 
starań, aby park Lasockiego zyskał w 
przyszłości oświetlenie – dodaje bur-
mistrz. – Zapewnienie spokoju ptakom, 

które stało się powodem nieuzyskania 
zgody na postawienie w parku latarń, 
jest oczywiście ważne, ale miejski park 
to przestrzeń, w której bezpiecznie 
mają odpoczywać przede wszystkim 
mieszkańcy. W naszym klimacie przez 
znaczną część roku zmrok zapada szyb-
ko, oświetlenie jest w tym miejscu ko-
nieczne – dodaje burmistrz. Dodajmy, 
że w parku pojawiły się tablice infor-
macyjne mówiące m.in. o gatunkach 
ptaków, jakie można tam spotkać oraz 
budki lęgowe. 

Naprzeciw parku w miejscu, gdzie 
przez lata były tylko krzaki, udało się 
miastu stworzyć nowy mały park z 
podwieszoną drewnianą ścieżką i ła-
weczkami.  

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Będzie nowy burmistrz Spacer po parku 

Urząd Miasta w Podkowie Leśnej w przyszłym roku czekają zmiany

Przy tych stołach będzie można w lecie spędzić czas w gronie rodziny  
czy przyjaciół

Utwardzone ścieżki plus ławeczki zapewnią lepsze warunki do odpoczynku  
w milanowskim parku
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\\\ MILANÓWEK 

Na wniosek radnej Renaty 
Pawłowskiej Milanówek nie 
rozpoczął budowy Centrum 
Mieszkalno-Opiekuńczego,  
a także Domu Dziennej Opieki 
Senior Plus. Dlaczego radna 
jest przeciwko tak ważnym 
projektom?  

R ozmawiamy z radną Milanówka 
Renatą Pawłowską.

\\\ Na ostatniej sesji rady miejskiej 
zawnioskowała pani o zmianę 
uchwały, która została przez radę 
podjęta kilka miesięcy temu o bu-
dowie domu opieki dziennej Senior 
Plus. Czym podyktowana była taka 
decyzja? 
To nie była dla mnie łatwa decyzja. Sa-
ma jestem pracownikiem pomocy spo-
łecznej i wiem, jak ważne jest wspiera-
nie osób i rodzin w przezwyciężaniu 
trudnych sytuacji życiowych i zaspoko-
jeniu niezbędnych potrzeb. Jednak pro-
wadzone w naszym mieście działania 
na rzecz grup, które takiego wsparcia 
potrzebują, bywają chaotyczne, przez 
co nie stanowią odpowiedzi na realne 
potrzeby lokalnej społeczności. Utwo-
rzenie Dziennego Domu Senior Plus, w 
którym w ciągu dnia miałoby przeby-
wać 20 osób, jest z pewnością ważne, 
wymaga jednak nakładów finansowych 
niewspółmiernych do liczby mieszkań-
ców, którzy w jego ramach zostaliby 
objęci wsparciem.
\\\ Czy pani zdaniem to pieniądze 
mają decydować o ważnych społecz-
nie kwestiach? 
Oczywiście, że nie! Nie można ich jed-
nak lekceważyć. Warto wspomnieć, że 

rok temu, kiedy na sesji radni podjęli 
uchwałę o realizacji tego projektu, zo-
stali wprowadzeni w błąd. W uzasad-
nieniu do uchwały zawarto informację, 
że zarówno utworzenie ośrodka, jak i 
koszty utrzymania go przez wymagany 
czas trzech lat, będą dofinansowane 
przez wojewodę w wysokości 80 proc. 
Wkład własny miasta miał sięgać tyl-
ko 20 proc. Tymczasem miasto może 
otrzymać 80 proc. dofinansowania tyl-
ko na wyposażenie placówki, ale nie 
na jej funkcjonowanie. A to właśnie te 
koszty są największe, sięgałyby milio-
na dwustu tysięcy zł.  Stało się to jasne 
dopiero na ostatniej sesji rady miasta, 
kiedy dowiedzieliśmy się od dyrektor 
milanowskiego Centrum Usług Spo-
łecznych, Krystyny Kott, że roczny 
koszt funkcjonowania tej placówki to 
ponad 400 tys. zł. Co więcej, środki 
na wkład własny miały pochodzić w 
większości z pieniędzy na rehabilitację  
seniorów.
\\\ Rozumiem, że koszt pomocy 20 
seniorom w tej placówce przez trzy 
lata sięgnąłby 1 mln 200 tys. zł., ale 
jaka część tej sumy zostałaby pokry-
ta przez dotacje? 
Maksymalnie 400 zł miesięcznie 
na osobę korzystającą z jej usług, a 
więc 288 tys. zł. w ciągu trzech lat. Jeśli 
odejmiemy ją od miliona dwustu tysię-
cy złotych, jakie zgodnie z założeniami 
CUS ma kosztować działalność placów-
ki, to zobaczymy, że z budżetu miasta 
musielibyśmy dodać do tego projektu 
prawie milion złotych. 
\\\ Chyba nie, bo za pobyt w tej pla-
cówce seniorzy mieli wnosić opłaty? 
Taka opłata może być pobierana wy-
łącznie od tych seniorów, którzy mają 
wyższe dochody niż np. 300 proc. kry-

terium dochodowego. Załóżmy jednak, 
że wszyscy seniorzy by je wnosili, a my 
wprowadzilibyśmy wyższe opłaty niż 
sąsiednie gminy, to rocznie moglibyśmy 
uzyskać tylko ok. 20 tys. zł. Tymczasem 
miasto musi oszczędzać, bo ma coraz 
większe problemy ze „spięciem” bu-
dżetu. W tym roku było trzeba pilnie 
przesuwać środki budżetowe z innych 
zadań, bo brakowało na realizację dzia-
łań statutowych i wynagrodzenia pra-
cowników właśnie w CUS, ale także w 
publicznym żłobku.  
\\\ Na pani wniosek miasto nie roz-
poczęło także budowy Centrum 
Opiekuńczo-Mieszkalnego. Co było 
wtedy powodem? Chyba nie finanse, 
bo miasto uzyskało na tę placówkę 
znaczną dotację? 
Głównym powodem była kiepska sy-
tuacja finansowa miasta. A także to, 
że centrum może wybudować powiat 
grodziski. Podobnie jak robi to powiat 
pruszkowski, budując taki ośrodek w 
Brwinowie za prawie 10 mln złotych.  
Przecież utworzenie COM-u w Mila-
nówku wymagałoby wybudowania bu-
dynku dostosowanego do potrzeb osób 
niepełnosprawnych o powierzchni po-
nad 500 m kw., w pełni wyposażonego. 
Szacunkowy koszt takiej inwestycji to 
ok.  4,2 mln zł. Faktyczny koszt pozna-
libyśmy jednak dopiero po przetargu. 
Rozpoczęcie tego projektu oznaczało-
by więc wygospodarowanie z budżetu 
kwoty co najmniej 1 mln zł wkładu 
własnego. Do tego dodajmy kosz-
ty utrzymania CUS, które burmistrz 
oszacował wtedy na blisko 850 tys. 
zł. rocznie, a to moim zdaniem bardzo 
ostrożny szacunek. Koszty utrzymania 
takiej placówki w gminie Stare Babice 
to rocznie ok. 2,5 mln zł, a tegoroczna 
dotacja dla tej gminy na utrzymanie 
placówki wyniosła 431 tys. zł. 

Tymczasem burmistrz Piotr Remi-
szewski na kolejną sesję rady miasta 
chce wnieść ponownie projekt uchwały 
o przystąpieniu do realizacji Programu 
„Centra Opiekuńczo-Mieszkalne”. Je-
stem tym zaskoczona i nie rozumiem 
działania burmistrza, biorąc pod uwagę 
sytuację finansową miasta.  

Idea wspierania osób z niepeł-
nosprawnościami jest jak najbar-
dziej słuszna i podpisuję się pod nią! 
Uważam jednak, że warto zacząć od 
elementarnego wsparcia, jakim jest li-
kwidacja barier architektonicznych w 
milanowskich obiektach użyteczności 
publicznej i na milanowskich ulicach. 
To właśnie od takich działań należy 
zacząć włączanie osób z różnego ro-
dzaju niepełnosprawnościami w życie 
społeczne. 

Beata Pawłowicz

Dlaczego w Milanówku  
nie powstanie Dzienny Dom  
Senior Plus?

Zgodnie z art. 11f ust. 3 i w związku z art. 11a ustawy z dnia 10 kwietnia 
2003 r. – o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji  
w zakresie dróg publicznych (Dz.U.2023.162), oraz art. 49 ustawy  
z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego 
(Dz.U.2023.775 t.j.). Zawiadamiam o wydaniu przez Starostę Grodziskiego 
decyzji nr 1486/23 z dnia 30.11.2023 r. umarzającej postępowanie  
w sprawie zezwolenia na realizację inwestycji drogowej dla przedsięwzięcia 
polegającego na: budowie ścieżki rowerowej w ciągu drogi powiatowej  
nr 1509W (odcinek od km. 1+ 278.20 do km. 1+ 790.50) w miejscowości 
Chrzanów Mały i Adamów gm. Grodzisk Mazowiecki. 
Pouczenie: Z treścią decyzji można się zapoznać w siedzibie Starostwa 
Powiatu Grodziskiego w Wydziale Architektoniczno-Budowlanym (Grodzisk 
Mazowiecki, ul. Daleka 11A). 

OBWIESZCZENIE STAROSTY GRODZISKIEGO

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg (Dz. U. z 2023 r. poz. 162, 1890 i 2029) zawiadamiam, że dnia 
30.11.2023 r. została wydana decyzja nr 21/2023 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
dotyczącej budowy drogi gminnej ul. Cicheckiego w Pruszkowie  na działkach nr ew.:  10/4 (10/7, 
10/8), 28/2 (28/7, 28/8), 10/6, 11/3, 12/2, 13/5, 14/2, 15/2, 17/2, 18/2, 20/1, 309/4 (309/5, 309/6), 21/4, 
22/4, 28/6, 29, 30/4, 32/7, 32/12, 35/3, 36/2, 37/6, 37/8, 37/7, 173/14, 22/3, 28/4 obręb 11w Pruszkowie.
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem,  w nawiasie numery działek po podziale, numery działek objętych liniami rozgraniczającymi 
teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 11 w Pruszkowie:działki nr ew.: 10/8 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 10/4), 28/8 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 28/2), 10/6, 11/3, 12/2, 13/5, 14/2, 15/2, 17/2, 18/2, 20/1, 309/6 (działka 
powstanie  z podziału dz. nr ew. 309/4), 21/4, 22/4, 28/6, 30/4, 32/7, 32/12, 35/3, 36/2, 37/6, 37/8, 37/7.
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 11 w Pruszkowie: działki nr ew.: 173/14, 29, 37/7, 22/3, 28/4.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00 wew. 437) poinformować 
osobę prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie 
wizyty w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie.  

W ubiegłym tygodniu podczas roz-
mów z udziałem mediatora po 

raz pierwszy związkowcy otrzymali 
propozycję jednorazowej wypłaty. Za-
pisano, że 5 grudnia jest ostatecznym 
terminem do osiągnięcia porozumienia 
albo do spisania protokołu rozbieżno-
ści. Zgodnie z ustawą o rozwiązywaniu 
sporów zbiorowych protokół rozbież-
ności kończy negocjacje i daje możli-
wość ogłoszenia strajku generalnego. 
Związek Zawodowy Maszynistów Ko-
lejowych nie ujawnił kwoty i terminu 
wypłaty, o których mówiono podczas 
negocjacji 28 listopada, ale nie doszło 
do spełnienia wszystkich postulatów 
płacowych. Wcześniejsze rozmowy z 
zarządem WKD odbyły się 14 listopada, 
ale też związkowcy nie uzyskali zapew-
nień o podwyżkach płac, zgodnych z 
postulatami.  Jak informował wówczas 
Sławomir Centkowski, wiceprezydent 
Związku Zawodowego Maszynistów 
Kolejowych, pracodawca zapropono-
wał wówczas wzrost wynagrodzeń w 
przyszłym roku, najpierw od lipca, a 
później od kwietnia. Dlatego 15 listopa-
da rano, od godziny 6 do 8 maszyniści 
przeprowadzili strajk ostrzegawczy. 
Pociągi WKD-ki zatrzymywały się na 
najbliższej stacji.

Podczas wtorkowych rozmów z 
zarządem WKD na stole leżało poro-
zumienie albo strajk generalny jeszcze 
w tym roku. – Szukaliśmy rozwiązania, 
by nie doszło do strajku generalnego! 
Ustaliliśmy, że 11 grudnia wszyscy pra-
cownicy WKD otrzymają jednorazową 
wypłatę 1700 zł brutto i przerywamy 
mediacje – powiedział nam Sławomir 
Centkowski. I dodał, że pracownicy 
mieli świadomość, co oznaczałoby za-
trzymanie przewozów tuż przed świę-
tami Bożego Narodzenia. W przyszłym 
roku dojdzie do spotkania z zarządem 
WKD, podczas którego będą negocjo-
wane podwyżki miesięcznego wyna-
grodzenia o 800 złotych od 1 stycznia. 
Rozmowy o podwyżkach rozpoczęły 
się w czerwcu. Koleje Mazowieckie, 
otrzymały wzrost wynagrodzeń od 1 
lipca, a dla pracowników WKD takich 
zapewnień nie było. 1 października 
związkowcy, w ramach ustawy o roz-
wiązywaniu sporów zbiorowych, wy-
stosowali pismo z żądaniem wzrostu 
pensji o 1.000 zł od 1 lipca i 800 zł od 1 
stycznia 2024 r. Po tym piśmie Zarząd 
WKD wypłacił podwyżkę 500 zł od 1 
lipca. 

Jolanta Erol

Czy będzie strajk 
generalny? dokończenie ze str. 1

dokończenie ze str. 1
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\\\ PIASTÓW 

Na ostatniej sesji rady 
miasta powrócił jeden  
z najpopularniejszych 
tematów w Piastowie, 
pojawienie się w mieście 
pomnika – parowozu.  

Sprowadzenie lokomotywy do mia-
sta ma nawiązać do korzeni Piasto-

wa związanych z koleją.
– Lokomotywa ma upamiętnić 

tradycje kolejowe Piastowa. Kolej po 
raz pierwszy przejechała przez ten ob-
szar w 1845 roku. Nie było tu wówczas 

naszego pięknego miasta ani żadnej 
praktycznie zabudowy. To wszystko 
powstało później. Stacja kolejowa zo-
stała otwarta w 1911 roku prawie w 

tym samym miejscu, w którym znaj-
dują się obecnie perony. Pierwsze 
osiedla powstały tu na potrzeby pra-
cowników zakładów kolejowych w 
Pruszkowie, które wykupiły tu duże 
obszary ziemi – powiedział radnym 
burmistrz miasta, Grzegorz Szuplew-
ski. Zgodnie z pierwszym pomysłem, 
pomnik miał stanąć przy wiadukcie, w 
miejscu, gdzie ul. Tuwima przechodzi 

w ul. Dworcową. Okazało się jednak, 
że pod ziemią umieszczone są na tym 
obszarze linie przemysłowe. W razie 
jakiejkolwiek awarii lokomotywa za-
blokowałaby do nich dostęp. Kolejną 
propozycją był teren na przedłużeniu 
ul. Lwowskiej, w miejscu, gdzie zaczy-
na się targowisko. Ta lokalizacja wzbu-
dziła kontrowersje. – Stawiając w tym 
miejscu pomnik, zabierzemy miejsca 
parkingowe mieszkańcom, których 

jest i tak mało w naszym mieście oraz 
teren handlowcom, którzy korzystają 
z targowiska – zauważyła radna Mał-
gorzata Ogórek. Burmistrz zapewnił 
zebranych, że pomnik będzie stał bliżej 
linii kolejowych, tak aby nie zabierać 
ani miejsc parkingowych, ani terenów 
handlowych.

– Zawsze mi się wydawało, że ko-
lej to domki kolejowe, była szkoła nr 
1, która znajdowała się kiedyś przy ul. 
11-listopada. Wszystko, co mi się ko-
jarzy z koleją, znajdowało się po połu-
dniowej części Piastowa. Tu powinna 
stanąć lokomotywa. Nie po drugiej 

stronie torów – zauważyła radna Anna 
Kruszewska.

Grzegorz Szuplewski zgodził się z 
opinią radnej, jednak zauważył, że lo-
komotywa musi stanąć przy linii kolei. 
Nie ma wiele takich dostępnych miejsc 
w Piastowie. Dlatego obszar przy targu 
jest jedyną optymalną lokalizacją po-
stawienia pomnika. Ostatecznie rada 
zgodziła się na postawienie parowozu 
na przedłużeniu ul. Lwowskiej wyni-
kiem głosowania – 9 za, 6 przeciw i 5 
wstrzymujących się.

Maciek Gos

Gdzie stanie lokomotywa?
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„Lokomotywa ma 
upamiętnić tradycje 
kolejowe Piastowa. 

Kolej po raz pierwszy 
przejechała przez ten 
obszar w 1845 roku”

\\\ KIERMASZ  
BOŻONARODZENIOWY  
Zapraszamy w niedzielę 17 grudnia 
2023 w godz. 10.00-16.00 do Me-
diateki, do sali wielofunkcyjnej na 
Kiermasz Bożonarodzeniowy.

Kilkudziesięciu wystawców, niepowta-
rzalne prezenty, ozdoby choinkowe i 
dekoracje prosto z fabryki Świętego Mi-
kołaja. A wśród nich: biżuteria, miody 
i produkty pszczelarskie, autorska ce-
ramika, ręcznie robione szale i chusty, 
przytulaśne mikołaje i bałwanki robio-
ne na szydełku, lalki – te, co „na doda-
tek całe ze szmatek” i moc dekoracji 
świątecznych: wianki, bombki, świece i 
łańcuchy na choinkę. Jeśli lubisz piękne 
przedmioty albo na przykład nie masz 
pomysłu na prezent dla cioci czy kuzy-
na – przyjdź i wybierz coś pięknego, 
niepowtarzalnego i jedynego w swoim 
rodzaju.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 
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\\\ NADARZYN 

Trwają przygotowania  
do 32. finału Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
W niedzielę, 28 stycznia  
na ulice w wielu miastach  
i miasteczkach wyjdą tysiące 
wolontariuszy. Zbiórkę 
przedmiotów na aukcję ogłosił 
Nadarzyński Ośrodek Kultury.  

H asło przyszłorocznego finału  
WOŚP to „Płuca po pandemii. Gra-

my dla dzieci i dorosłych”. Do wspólne-

go grania z orkiestrą zgłosiło się 1685 
sztabów, w tym ponad setka z zagra-
nicy. W Nadarzynie orkiestra zagra po 

raz 19. – Mamy co roku 35 wolontariu-
szy do zbiórki na dzień finału Wielkiej  
Orkiestry Świątecznej i dodatkowe 
osoby do pomocy przed i w trakcie 
finałowej niedzieli – mówi Monika 
Mazurek, szefowa sztabu WOŚP w Na-
darzyńskim Ośrodku Kultury. Sztab i 
centrum wydarzeń mieści się w ośrod-
ku kultury na Placu Poniatowskiego 
42. To tu można przynosić lub prze-
słać przedmioty, które trafią na aukcję.  

– Apelujemy o vouchery na zajęcia czy 
usługi, bony na zakupy, upominki, rę-
kodzieło… słowem wszystko, co mo-
glibyśmy zlicytować – wylicza Monika 
Mazurek. Licytację będzie prowadził 
Mirosław Chilmanowicz, dyrygent 
wielokrotnie nagradzanej Orkiestry 
OSP Nadarzyn. Fundacja Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy za ze-
brane podczas niedzielnego finału 
datki, a także za pieniądze uzyskane 
z aukcji czy licytacji, planuje kupić  
urządzenia do:
• diagnostyki obrazowej, m.in. rezonan-
se magnetyczne i aparaty ultrasono-
graficzne
• diagnostyki czynnościowej, m.in. po-
lisomnografy i przenośne spirometry
• diagnostyki endoskopowej, m.in. sy-
stemy do badań bronchoskopowych 
w nawigacji wewnątrz oskrzelowej  
i bronchoskopy
• rehabilitacji – sprzęt do rehabilitacji 
pulmonologicznej wykorzystywanej 
w terapii chorych po przeszczepieniu 
płuc
• torakochirgurgii, m.in. systemy elek-
trokoagulacji i kriosondy.                                                                                                                                  

Jolanta Erol

Nadarzyn przygotowuje się 
do finału WOŚP 

W 32. Finale Wielka Orkiestra  
Świątecznej Pomocy będzie zbierać 
pieniądze na diagnostykę  
i rehabilitację płuc po pandemii
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\\\ ZDROWA NIEDZIELA  
W niedzielę, 3 grudnia odbyła się ko-
lejna akcja pod tytułem „Zdrowa nie-
dziela”. Mieszkańcy Pruszkowa mieli 
okazję sprawdzić swój stan zdrowia.
Profilaktyka to najważniejsze działa-
nie w walce z chorobami. Wiele nawet 
poważnych schorzeń można łatwo wy-
leczyć, jeżeli zostaną zdiagnozowane 
odpowiednio wcześnie. Wszyscy wiedzą, jak drogie są wizyty u specjalistów. 
Terminy badań na NFZ w większości są bardzo długie. Jedną z odpowiedzi na 
te problemy jest cykliczna akcja powiatu pruszkowskiego „Zdrowa niedziela”.
Akcje są przeprowadzane dzięki działaniom Krzysztofa Rymuzy, starosty prusz-
kowskiego i Rafała Sieradzkiego, przewodniczącego rady powiatu. Ostatnia „Zdro-
wa niedziela” była największym w tym roku wydarzeniem z tego cyklu. Na terenie 
parafii św. Kazimierza w Pruszkowie mieszkańcy mogli skorzystać z usług busów, 
w których specjaliści przeprowadzali badania. Przybyłe osoby miały okazję zba-
dać krew na obecność markerów nowotworowych i dzięki temu upewnić się, że 
nie grożą im takie choroby jak rak trzustki, rak dróg wątrobowo-żółciowych, rak 
jajnika, rak piersi, rak jelita grubego, rak odbytnicy, rak żołądka czy rak prostaty.
Podczas akcji mieszkańcy powiatu mogli jednak nie tylko sprawdzić swoje pre-
dyspozycje związane z nowotworem. Na miejscu przeprowadzane były również 
badania słuchu, poziomu ciśnienia, poziomu cukru we krwi, a także znamion 
pod kątem ryzyka pojawienia się czerniaków. Dla kobiet udostępniono możli-
wość przebadania piersi za pomocą innowacyjnego urządzenia medycznego  
Braster Pro.
– Urządzenie Braster Pro wychwytuje ogniska podwyższonej temperatury, które 
powstają poprzez wytworzenie gęstej sieci naczyń włosowatych oraz nasilonego 
metabolizmu komórek nowotworowych. Dzięki ciekłokrystalicznej matrycy, w 
którą jest wyposażone, rejestruje obszary w piersi o podwyższonej temperatu-
rze, które świadczyć mogą o istnieniu zmian złośliwych – informuje o badaniu 
starostwo powiatowe na swojej stronie.
Na miejscu był również mobilny punkt pobrań, który przeprowadzał ankietę i na 
jej podstawie kierował pacjenta na bezpłatne badania krwi.
Akcje z cyklu „Zdrowa niedziela” odbywają się cyklicznie na terenie powiatu. 
Dzięki nim mieszkańcy mają szansę zadbać o swoje zdrowie przy okazji codzien-
nych czynności.

\\\ PRUSZKÓW 
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Apelujemy o vouchery  
na zajęcia czy usługi, bony 

na zakupy, upominki, 
rękodzieło… słowem 

wszystko, co moglibyśmy 
zlicytować
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\\\ MILANÓWEK 

Burmistrz Milanówka 
Piotr Remiszewski planuje 
ponownie ubiegać się o urząd 
burmistrza w wyborach 
samorządowych. Jakie są 
powody tej decyzji? Na czym 
opiera wiarę w wygraną?   

P iotr Remiszewski chce ponow-
nie zająć urząd burmistrza mimo 

wielu konfliktów z radą miasta, dwóch 
referendów, które miały go odsunąć od 
władzy i utrudnień w czasie tej kaden-
cji. Za przemawiają zmiany, jakie zaszły 
w mieście choćby przy ulicy Warszaw-
skiej i Krakowskiej oraz rozpoczęcie 
budowy nowej strażnicy OSP. 

\\\ Jaki jest główny powód pana de-
cyzji o ponownym ubieganiu się o 
urząd burmistrza? 
Głównym powodem, dla którego będę 
ponownie ubiegał się o urząd burmi-
strza, jest kontynuowanie inwestycji, 
służących komplementarnemu rozwo-
jowi miasta. Co więcej, chciałbym także 
rozpocząć kolejne ważne inwestycje, a 
nawet nadać nowy kierunek rozwojowi 
Milanówka. Przypomnę, że udało mi 
się rozpocząć w naszym mieście wie-
le ważnych inwestycji, na skalę dotąd 
nieodnotowaną w historii Milanówka, 
na które zdobyłem dofinansowanie w 
wysokości 93 mln zł.
\\\ Nowe inwestycje, o jakich pan 
myśli? 
To przede wszystkim rozpoczęcie bu-
dowy lub pełnej modernizacji szkoły 
podstawowej nr 2. Chciałbym również 
przeprowadzić modernizację miej-
skiego targowiska, która w tej kadencji 
została zablokowana przez radnych. 
Nie może być tak, że w centrum miasta 
mamy tak zaniedbany plac. Również 
budowa czterech nowych rond – przy 
wiadukcie i przy Królewskiej – jest ko-
nieczna, by uniknąć powstających już 
teraz korków. Zamierzam także konty-
nuować inwestycje drogowe.
\\\ Jaka jest ta nowa wizja dla Mila-
nówka, o jakiej pan wspomniał?
W czasie nowej kadencji chciałbym 
skoncentrować się na utworzeniu stre-
fy Turczynka, czyli wydzielonego z te-

renu Milanówka obszaru uzdrowisko-
wego. Dzięki nowej wizji zagospodaro-
wania tego willowo-leśnego obszaru, 
chciałbym utrwalić, zagospodarować 
i rozwijać te pozytywne strony Mila-
nówka, które czynią z naszego miasta 
wyjątkowe miejsce, a w dużej mierze 
oparte są na walorach przyrodniczych. 
Warto przypomnieć, że Milanówek po-
czątkowo był letniskiem, które z cza-
sem się rozrastało, stając się miastem. 
Wykorzystując genezę Milanówka, 
chciałbym, żeby w przyszłości mia-
sto stało się miejscowością zdrojową. 
Dlatego też przedstawiłem koncepcję 
utworzenia na terenie Turczynka, który 
posiada także źródła prozdrowotnych 
wód, obszaru uzdrowiskowego. Takie 
rozwiązanie może stać się kołem za-

machowym rozwoju naszego miasta. 
Podniesie atrakcyjność i poprawi sytu-
ację finansową miasta, nie zmieniając 
wyjątkowego willowo-parkowego cha-
rakteru i przeznaczenia tego miejsca. 
\\\ Nie ma pan dosyć konfliktów z 
częścią radnych? 
Mam, ale chyba nie tylko ja, także znacz-
na część mieszkańców. Dwa lata temu 
wielu Milanowian nie wierzyło mi, że 
to upór rady miasta hamuje nasze in-
westycje. Podam przykład: budowa Mi-
lanowskiego Centrum Bezpieczeństwa. 
Po dwóch latach walki z opozycją, która 
starała się storpedować tę inwestycję, 
ława fundamentowa pod MCB została 
w zeszłym tygodniu wylana! I nawet 
teraz znajdują się tacy, którzy nadal 
starają się tę budowę zatrzymać. Mie-
liśmy kilka dni temu inspekcję służb 
budowlanych po donosie, że łamiemy 
zasady sztuki budowlanej. Oczywiście 
okazało się to nieprawdą i prace są 
kontynuowane. Na ogół retoryka moich 
przeciwników jest taka, że burmistrz 
tylko chwali się, że zdobywa kolejne 
dotacje, ale nic nie robi. A przecież 
rozpoczęcie inwestycji, na podstawie 
dotacji wymaga czasu, nawet kilku lat 
przygotowań. I teraz mieszkańcy wi-
dzą, że z mojej strony to nie były tylko 
obietnice! Milanówek się zmienia! Ter-
momodernizacja szkół, Willa Waleria, 
drogi, rewitalizacja terenów zielonych 
– to są fakty. I to są inwestycje, na któ-
re zostały zdobyte środki zewnętrzne. 

Mam nadzieję, że po wyborach nowi 
radni będą wspierać mnie w dobrych 
zmianach, bo z obecną radą będzie to 
niemożliwe!

Beata Pawłowicz 

Piotr Remiszewski 
będzie kandydował

\\\ KONCERTOWA  
MEDIATEKA „Z KOLĘDĄ  
W GRODZISKU”  
Zapraszamy na świąteczną już Ko- 
ncertową Mediatekę 10 grudnia  
o godz. 16.00 koncert p.t. „Z kolędą 
w Grodzisku”
Do grodziskiej Mediateki ze swoim ko-
lejnym recitalem wraca baryton Alek-
sander Kamedulski, który tym razem 
zaprosi publiczność do wspólnego 
kolędowania. Młodemu śpiewakowi 
towarzyszyć będą doświadczeni mu-
zycy – skrzypek i kompozytor Tadeusz 
Melon oraz organista i wykładowca 
muzyki sakralnej Zbigniew Wiśniew-
ski. Z pomocą świątecznej muzyki pol-
skiej i światowej artyści stworzą wyjątkową bożonarodzeniową atmosferę, którą 
podzielą się z publicznością. Bezpłatne wejściówki do odbioru w Mediatece na 
pół godziny przed koncertem, jedna osoba po okazaniu Grodziskiej Karty Miesz-
kańca może odebrać maksymalnie dwie wejściówki, miejsca są nienumerowane.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Burmistrz Piotr Remiszewski  
z wiceminister Anitą Czerwińska 
odbiera jedną z wielu dotacji, jakie 
otrzymał Milanówek

Za burmistrzem przemawiają zmiany, jakie zaszły w mieście choćby przy ulicy 
Warszawskiej oraz rozpoczęcie budowy nowej strażnicy OSP
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Program Symbol realizowany jest już od trzynastu lat. Co roku nagradzane są najlepsze samorządy, spółki komunalne, spółdzielnie, szpitale, firmy i przedsiębiorstwa. Doceniani są ci, których  
działania charakteryzują się najwyższą jakością zarządzania, innowacyjnością, sprawnością w pozyskiwaniu i dysponowaniu środkami zewnętrznymi, dbałością o ekologię, ale nade wszystko przy-
świeca im szeroko pojęte dobro mieszkańców.

Pod uwagę były brane wskaźniki, na podstawie których wyznaczono ogólny wskaźnik jakości życia i to on wyznaczał miejsce samorządu wśród prawie dwóch i pół tysiąca gmin w Polsce. 

Grzegorz Benedykciński, burmistrz Grodziska Mazowieckiego odebrał prestiżowe wyróżnienie dla gminy Grodzisk Mazowiecki  
– Symbol Polskiej Samorządności 2023. Tytuł jest przyznawany na podstawie wyników ogólnopolskiego rankingu prowadzonego przez „Monitor Biznesu”  

– niezależny dodatek do „Rzeczpospolitej” oraz „Dziennika Gazety Prawnej”. 

P R O M O C J A

URZĄD MIEJSKI W GRODZISKU MAZOWIECKIM  ul. l. Kościuszki 12a, tel. 22 755 55 34, www.grodzisk.pl

Gmina Grodzisk Mazowiecki 
z tytułem Symbolu Polskiej Samorządności 2023!

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Pełne ręce roboty mają 
ostatnio członkowie 
Stowarzyszenia Klub 
Miłośników EKD/WKD, którzy 
realizują projekt „Ocalić  
od zapomnienia – na ratunek 
eksponatom Izby Tradycji 
EKD/WKD”.  

Odbywa się to w ramach programu 
„Działaj Lokalnie” Polsko-Amery-

kańskiej Fundacji Wolności. Koordy-
natorami są Akademia Rozwoju Filan-
tropii w Polsce oraz Stowarzyszenie 
Europa i My. 

Przedsięwzięcie patronatem objął 
Burmistrz Gminy Grodzisk Mazowiecki 
i Wójt Żabiej Woli. 

\\\   Zakolejeni
Dzięki pozyskanym funduszom 

oraz wkładowi własnemu m.in. napra-
wiają i modernizują makietę kolejki, 
przeprowadzają renowację elementów 
wyposażenia taboru Elektrycznych Ko-
lei Dojazdowych a także przywracają 
do stanu czynnego urządzenia zabez-
pieczenia ruchu kolejowego. Zadanie 
będzie realizowane do końca tego roku 
m.in. przy przychylności spółki War-
szawska Kolej Dojazdowa. Poza tym 
członkowie Stowarzyszenia, które dzia-

ła od 5 lat, systematycznie organizują 
spacery historycznymi szlakami kolejki 
EKD w Milanówku, Podkowie Leśnej 
czy Warszawie. Wspólnie ze spółką 
WKD organizują Dni Otwarte w Izbie 
Tradycji, Noc Muzeów, obchody Euro-
pejskiego Tygodnia Mobilności. Gdy 
trzeba było zakasali rękawy i pomagali 
w relokacji zbiorów Izby Tradycji do 
nowej siedziby w hali przeglądowo-
-naprawczej EKD na terenie siedziby 
„WuKaDki”. Pieczołowicie uzupełniali 
opisy i katalogi poszczególnych ekspo-
natów. Osoby działające w stowarzy-
szeniu to ludzie pozytywnie zakręce-
ni na punkcie kolei. W każdej wolnej 
chwili angażują się w propagowanie 
historii i teraźniejszości Elektrycznych 
Kolei Dojazdowych i Warszawskiej 
Kolei Dojazdowej. W tym czasie uda-
ło im się zrealizować wiele cennych  
inicjatyw.

\\\   Myślą także  
o przyszłości

– Czym możecie się pochwalić  
w ciągu tych pięciu lat działalności? 
Z czego jesteście szczególnie dumni? 
– pytam Macieja Radeckiego, prezesa 
Stowarzyszenia Klub Miłośników EKD/
WKD?

– Naszym dzieckiem jest m.in. film 
„EN94- 50 lat później”, który powstał 
2022 roku, czyli w okrągłą rocznicę 
zakończenia produkcji i dostaw „Pa-
fawagów” do obsługi linii kolejowej 
Warszawa – Grodzisk Maz./Milanó-
wek. Dodatkowo rozpoczęliśmy reali-
zację cyklu „EKD/WKD - Świadkowie 
Historii” – serii filmowych opowieści 
osób związanych zawodowo z „kolej-
ką”, przedstawicieli lokalnych władz 
samorządowych oraz mieszkańców 
miejscowości zlokalizowanych wzdłuż 
linii WKD. Dzielą się swoimi wspomnie-
niami, przemyśleniami i anegdotami 
sprzed lat.

– Przełomowy dla waszej działal-
ności był 2022 rok.

– Tak. Wtedy wspólnie z „WuKaD-
ką” oraz mieszkańcami południowo-
-zachodniej części województwa mazo-
wieckiego obchodziliśmy 95. rocznicę 
inauguracji przewozów pasażerskich 
na linii EKD/WKD (1927-2022). Przez 
cały rok odbywały się prelekcje, space-
ry, dni otwarte oraz gry miejskie, które 

przybliżały bogatą historię oraz teraź-
niejszość pierwszej na ziemiach pol-
skich kolei elektrycznej o normalnym 
rozstawie szyn (1435 mm). Ostatnie 
lata to też ogromne zaangażowanie 
członków Stowarzyszenia w pomoc w 
oprowadzaniu gości po zbiorach kolek-
cji Izby Tradycji EKD/WKD w Grodzi-
sku Mazowieckim. 

 – Jakie macie plany na najbliższą 
przyszłość?

 – Przygotowujemy się do obcho-
dów 100 rocznicy inauguracji przewo-
zów pasażerskich na linii EKD/WKD, 

która przypada w grudniu 2027 roku. 
Zapewne dalej będziemy realizować 
poszczególne zadania statutowe po-
przez dobrze znane prelekcje tema-
tyczne, spacery czy imprezy plenerowe 
tworzone z „WuKaDką” oraz projekty 
filmowe. Nie zapominamy również o 
cyklicznej pomocy w Izbie Tradycji 
EKD/WKD w oprowadzeniu zwiedza-
jących oraz poszukiwaniu grantów 
na realizację inicjatyw związanych z 
„kolejką”.

Sławomir Sadowski

Przywracają blask zabytkom kolejnictwa

Członkowie Stowarzyszenia

Czasami jest to praca fizyczna
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\\\ RASZYN 

Radnym na sercu leży ochrona 
cennych przyrodniczo 
terenów. Wszyscy deklarują, 
że chcą utworzyć Park 
Krajobrazowy „Nad Utratą 
i Raszynką”, który ma objąć 
tereny nie tylko gminy Raszyn 
ale także Michałowic  
i Pruszkowa. Sprawa  
w Raszynie nadal będzie 
omawiana. Ostateczna decyzja 
będzie należeć do sejmiku 
województwa.  

N a ostatniej sesji 28 listopada, to-
czył się spór o utworzenie Parku 

Krajobrazowego. Projekt uchwały w tej 
sprawie zgłoszony przez radnych klu-
bu Koalicji Obywatelskiej nie był pre-
cyzyjny. – Skorygowaliśmy tak projekt, 
żeby ten projekt mógł być dziś przyjęty 
– mówiła w imieniu klubu radna Tere-
sa Senderowska. Jednak komisja rolni-
ctwa pracuje nad tą sprawą od dwóch 
lat. – Gdyby było tak, że dąży Pani do 
współpracy, to pewnie przyszłaby Pani 
na którąś z komisji, które toczą się od 
sierpnia 2021 roku, a rozmowy z mar-
szałkiem, z dyrektorem Mazowieckich 
Parków Krajobrazowych, z Instytutem 
Technologiczno-Przyrodniczym toczą 
się jeszcze dłużej. To nie jest tak, że 
może sobie Pani złożyć do marszał-
ka jakąś mapkę poglądową – zwracał 
się do radnej podczas sesji Jarosław 
Aranowski, przewodniczący Komi-
sji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 
Porządku Publicznego. Przywoływał 
przykład Pruszkowa, któremu cofnięto 
uchwałę z powodu braków formalnych.                                                    
Które tereny mają być parkiem?                                                                                                                    
Obawy, o których mówił szef komisji to 
granice Warszawskiego Obszaru Chro-
nionego Krajobrazu. Przed laty, nie 
wiadomo dlaczego, ten obszar został 

zakończony na ulicy Grudzi, a źródliska 
rzeki Raszynki zaczynają się znacznie 
dalej. Warto pochylić się nad mapką 
przyszłego parku, bo okazuje się, że 
jedna z działek, która jest praktycznie 
pod wodą, znajduje się w rękach de-
welopera. W uzgadnianiu szczegółów 
dotyczących nowego parku trzeba też 
wziąć pod uwagę przepisy znowelizo-
wanej w tym roku ustawy o ochronie 
przyrody, ponieważ to będzie pierwszy 
park, który przejdzie nową procedurę.

\\\   Warto  
przyspieszyć prace?

– Ten projekt, otwiera dla komisji 
właściwej i rady, ścieżkę i możliwości, 
by wystąpić do sejmiku województwa o 
powołanie parku. Muszą być zabezpie-
czone środki na wykonanie materiałów, 
analiz.  Jak można wytykać naszemu 
klubowi, że podjęliśmy inicjatywę 
mieszkańców – odpierała zarzuty rad-
na Senderowska. Przewodniczący Ara-
nowski przekonywał, że niepotrzebne 
są pieniądze w budżecie, rada gminy 
wyraża jedynie intencję, przekazuje 
granice działek do samorządu woje-
wództwa i wszelkie formalności leżą 
po stronie sejmiku.                                                                                                                                      

\\\   Głos społeczników
Na sesję zaproszono przedsta-

wicieli organizacji, które aktywnie 
działają na rzecz utworzenia parku 
krajobrazowego. Dorota Betko ze Sto-
warzyszenia „Projekt Raszyn” przeko-
nywała, że od 2017 roku organizacja 
prowadzi rozmowy o wzmocnieniu 
ochrony przyrodniczej. – Wszyscy 
walczymy o jedno, by te tereny były 
chronione, wszyscy chcemy chronić 
dziedzictwo przyrodnicze i kulturowe 
– mówiła Dorotka Betko. Z kolei Anna 
Gawryś, współprzewodnicząca Komi-
tetu Ochrony Falent przekonywała, że   
teren, który rozciąga się od Parku Po-
tulickich w Pruszkowie, przez Pęcice, 

wzdłuż doliny Raszynki aż do źródlisk 
Raszynki a na południu wzdłuż Utraty 
– to ekologiczna całość. Tak jak cało-
ścią miała być umowa między organi-
zacjami. – Umowa między inicjatywami 
była taka, że zbieramy podpisy wśród 
mieszkańców gminy.  Tak to się stało w 
Pruszkowie i Michałowicach, a w Ra-
szynie przybrało to zupełnie inny ob-
rót – mówiła Anna Gawryś. Co więcej,  

23 listopada wpłynął kolejny, obywa-
telski projekt uchwały o utworzeniu 
parku krajobrazowego.

\\\   Kto bardziej  
kocha przyrodę

Po niemal dwóch godzinach burzli-
wej wymiany zdań, ostatecznie projekt, 
przedstawiony przez klub KO, trafił do 
dalszych prac w komisji rolnictwa, by 
opracować wspólne stanowisko. Usta-
nowienie parku krajobrazowego umoż-
liwia ściślejszy nadzór, wprowadzenie 
planu ochrony a przede wszystkim 

objęcie terenu opieką Mazowieckie-
go Zespołu Parków Krajobrazowych 
– jednostki samorządu województwa 
mazowieckiego. Wraz z informacjami, 
pojawiają się obawy mieszkańców do-
tyczące zapisów o wzmocnieniu ochro-
ny terenów nad Utratą i Raszynką. – Czy 
będzie można zbudować dom? – pyta 
jeden z mieszkańców.  Rezerwat Stawy 
Raszyńskie to jeden z pięciu w woje-
wództwie mazowieckim, w którym jest 
chroniona przyroda stawów rybnych. 
11 stawów zasiedla 100 gatunków 
ptaków lęgowych, a podczas migracji 
pojawia się kolejnych 50. Według Re-
gionalnej Dyrekcji Ochrony Środowi-
ska na uwagę zasługuje występowanie 
4 gatunków perkozów: dwuczubego, 

rdzawoszyjego, perkozka i zausznika 
a także dużej kolonii mewy śmieszki, 
czapli siwej i kormorana czarnego. 
Stawy są też miejscem do żerowania 
ptaków siewkowych. Są tu m.in. brodź-
ce piskliwe, samotne i krwawodziobe 
oraz kwokacze. Obserwatorzy mogą 
dostrzec rybołowa, bielika, błotniaka 
stawowego, mewy czarnogłowej, rycy-
ka, remiza, zimorodka czy też dzięcioła 
białoszyjego. Trzeba też dodać bogatą 
roślinność m.in. bardzo rzadki storczyk 
plamisty, pałkę szerokolistną czy rdest-
nicę grzebienia. Cenna jest aleja jesio-
nowa, rosnąca wzdłuż alei Hrabskiej, 
złożona z okazałych 150-letnich drzew.

Jolanta Erol

Spór o Park Krajobrazowy 

Jakie granice będzie miał Park Krajobrazowy?
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„To nie jest tak, że może 
sobie Pani złożyć  

do marszałka jakąś  
mapkę poglądową”

\\\ NAPAŚĆ NA 13-LETNIĄ DZIEWCZYNKĘ  
Mężczyzna napadł na dziewczynkę. Policja odnalazła przestępcę i zatrzy-
mała. Teraz czeka na rozprawę w areszcie śledczym.
W Podkowie Leśnej 13-latce zajechał drogę mężczyzna na skuterze. Zażądał od 
niej pieniędzy i zagroził, że jeżeli ich nie dostanie, zrobi dziewczynce krzywdę. 
Na szczęście młodocianej 
udało się uciec. Nie stała 
jej się krzywda.
Rodzice dziewczynki po-
informowali o zdarzeniu 
policję. We współpracy 
z sądem i prokuraturą 
funkcjonariuszom udało 
się wytypować i zatrzy-
mać podejrzanego. Jak 
się okazało, 45-letni męż-
czyzna był już karany 
za podobny czyn. Teraz 
odpowie za usiłowanie 
rozboju w warunkach recydywy. Grozi mu pobyt w więzieniu do 22 lat. Dodat-
kowo policja ustaliła, że podejrzany kierował skuterem w stanie nietrzeźwości 
i w trakcie sądowego zakazu prowadzenia pojazdów. Odpowie także za te dwa 
przestępstwa drogowe.

\\\ PODKOWA LEŚNA 
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\\\ BRWINÓW 

W Karolinie, gdzie mieści się 
siedziba zespołu „Mazowsze” 
było niegdyś sanatorium.  
W Toeplitzówce znajdował się 
dawniej punkt pocztowy.  
Te i inne historyczne dane  
o najważniejszych  
i najstarszych willach  
i dworach Otrębus pojawią się 
na tablicach informacyjnych.  

M ieszkańcy Otrębus domagali się, 
by tablice o historycznych miej-

scach powróciły na ulice. Wcześniejszy 
projekt został zakończony, przystąpio-
no do nowego, na który przeznaczono 
część budżetu sołeckiego. – Razem z 
radą sołecką podjęliśmy kroki, by wy-
kupić prawa do wykorzystania grafik 
autorstwa Tadeusza Stachowicza – in-
formuje Katarzyna Jacniacka, sołtys 
Otrębus. Tadeusz Stachowicz był arty-
stą malarzem, absolwentem Akademii 
Sztuk Pięknych w Warszawie, mieszkał 
i tworzył w Otrębusach. Zmarły dzie-
więć lat temu artysta był także redakto-
rem lokalnego czasopisma „U nas OK” 
w którym publikował cykl artykułów 

o historycznych willach opatrzonych 
własnymi grafikami. 

Tablice o wymiarach 40x60 cm bę-
dą dokumentować siedem ważnych i 
historycznych miejsc: 
• Toeplitzówka
• Spichrz
• Willa Szolców
• Kościół Parafialny
• Zosinek (ul. Piaseckiego)
• Muzeum Motoryzacji
• Muzeum Polskiej Sztuki Ludowej

Kolorystyka, wymiary, układ tekstu 
i grafiki nowych tablic zostały dostoso-
wane do obowiązującego w Brwinowie 
systemu informacji gminnej. Projekty 

tablic udostępniono w filii Biblioteki 
Publicznej w Otrębusach przy ulicy  
Wiejskiej 1. Uwagi dotyczące opisów 
można było zgłaszać do 27 listopada. 
Tablice mają być wykonane przez urząd 
gminy jeszcze w tym roku. W czwar-
tek, 30 listopada w Toeplitzówce, przy 
ul. Wiejskiej 1 w Otrębusach odbyło 
się spotkanie kończące konsultacje. – 
Przed ostateczną publikacją i monta-
żem biuro promocji zaproponowało, by 
mieszkańcy mieli możliwość zapozna-
nia się z projektami – wyjaśnia sołtys 
Otrębus. .                                                                                                                                  

Jolanta Erol

Poznaj historię willi i dworów 
w Otrębusach

W dworze Toeplitzów mieścił się niegdyś urząd pocztowy
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\\\ KIEROWCA HULAJNOGI POD KOŁAMI  
NIEOZNAKOWANEGO RADIOWOZU  
W czwartek, 30 listopada, nieoznakowany radiowóz potrącił mężczyznę, 
który jechał na hulajnodze. Ranny został zabrany do szpitala przez śmi-
głowiec ratunkowy.
Około godziny 14.00 samochód marki BMW prowadzony przez policjanta jechał 
ulicą Regulską od strony Warszawy do miejscowości Reguły (powiat pruszkow-
ski). Z podporządkowanej drogi Słonecznej wyjechał 20-letni mężczyzna na 
hulajnodze prosto pod koła radiowozu. Doszło do wypadku. Kierowca jednośladu 

został ranny. Po mężczyznę przyleciał helikopter lotniczego pogotowia ratun-
kowego i zabrał go do szpitala. Na miejscu pojawiła się również straż pożarna 
oraz policja. – Uczestnicy zdarzenia zostali przebadani za pomocą alkomatu. 
Nikt nie był pod wpływem alkoholu. W tej chwili badamy wszystkie okoliczności 
zdarzenia – przekazała nam podczas rozmowy aspirant sztabowy Monika Orlik, 
oficer prasowy Komendy Powiatowej Policji w Pruszkowie. Nieoficjalnie dowie-
dzieliśmy się, że ranny mężczyzna miał jedynie powierzchowne obrażenia i już 
następnego dnia opuścił szpital.
Policja prosi o ostrożność. Obecne przepisy nie wymagają od kierowców hulaj-
nóg posiadania żadnych uprawnień, czy zdania egzaminu. Jednak włączając się 
do ruchu drogowego, zawsze musimy dostosować się do znaków drogowych 
i przepisów. Apel odnosi się również do kierowców samochodów. Szczególnie 
teraz, kiedy są przymrozki, musimy bardzo uważać na drogach i pamiętać o za-
sadzie ograniczonego zaufania. Pamiętajmy również, aby dostosować prędkość 
do panujących warunków na drogach.

\\\ REGUŁY 

URZĄD GMINY BRWINÓW ul. Grodziska 12, tel. 22 738 26 15, www.brwinow.pl

Jest to niezwykle okazała grupa jedenastu klonów srebrzy-
stych, która od ponad 100 lat rośnie na terenie dawnej szkoły 
rolniczej w Pszczelinie.

Klon ten został objęty szczególną ochroną prawną przez 
gminę Brwinów na początku 2013 r. na wniosek jednej z miesz-
kanek. Wtedy też Rada Miejska w Brwinowie podjęła uchwałę 
nadającą mu nazwę „Pszczeliniak”. Jedenaście zrastających się ze 
sobą pni tworzy niezwykły widok. Ich obwody wynoszą od ok. 70  
do 270 cm, a wysokość sięga ponad dwóch pięter. Drzewa mają 
niezwykle imponującą koronę zapewniającą cień, która jesienią 
wspaniale się przebarwia. 

Zespół klonów rośnie obecnie na terenie osiedla mieszka-
niowego Pszczelin przy ulicy Pszczelińskiej 99, gdzie w 1900 r.  
utworzono pierwszą szkołę rolniczą dla młodzieży wiejskiej. 
Szkoła ta, zmieniając nazwy i statusy prawne, działała i kształciła 
rolników oraz ogrodników aż do 2005 r. 

Od października 1944 r. do marca 1945 r. w budynkach Szkoły 
Rolniczej funkcjonowała filia Szpitala Wolskiego, którą tworzyli 
pracownicy ewakuowani wraz z częścią chorych w czasie powsta-
nia warszawskiego. Pszczeliniak od ponad 100 lat jest świadkiem 
historii i gdyby mógł przemówić, opowiedziałby wiele ciekawych 
i pięknych historii. 

Wstępna selekcja zgłoszeń potrwa do 29 lutego 2024 r. i jeśli 
zgłoszony przez gminę klon przejdzie ją pozytywnie, będzie 
można na niego głosować od 1 marca 2024 r.

W zeszłorocznym konkursie gminę Brwinów reprezentował 
Brwinosław – okazały, pomnikowy dąb rosnący przy ul. Pszcze-
lińskiej.

Pszczeliniak zgłoszony do konkursu 
W tym roku do konkursu Drzewo Roku 2024 gmina Brwinów postanowiła zgłosić okazałego Pszczeliniaka
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\\\ REGION 

Kiedy okazuje się, że dziecko 
przejawia zachowania, 
które nas niepokoją, robimy 
wszystko, aby mu pomóc.  
Co, jednak kiedy sami nie 
jesteśmy w stanie poradzić 
sobie z problemami syna  
lub córki? 

O dkąd Dorota [wszystkie imiona w 
artykule zostały zmienione] po-

znała diagnozę, nie przespała w całości 
ani jednej nocy. Cały czas jest niespo-
kojna. Nie potrafi, chociaż na chwilę 
przestać myśleć o tym, co powiedział 
jej lekarz: „Dziecko ma myśli samobój-
cze”. Nawet, teraz kiedy Ola jest pod 
opieką specjalistów, Dorota zawsze się 
martwi. Budzi w nocy. Wcześniej jed-
nak było znacznie gorzej. 

Zaczęło się od zwykłych z pozoru 
niegroźnych dolegliwości. Czasami 
10-latkę bolała głowa, czasami brzuch. 
Były wymioty, gorączka lub biegunka. 
Różne objawy, przez które Ola nie cho-
dziła do szkoły. W tym czasie „snuła” się 
po domu. Często w piżamie, bez celu. 
Dorota zrozumiała, że córka ma proble-
my emocjonalne. Umówiła ją na 5 spot-
kań do specjalisty. W połowie drugiego 
psycholog wyszedł do niej na korytarz. 
„Dziecko musi natychmiast udać się do 
szpitala” – usłyszała Dorota. Zabrała 
dziecko i pojechała do Józefowa na 
ostry dyżur psychiatryczny dla dzieci.

 –  Po wizycie lekarz powiedział mi, 
że nie ma bezpośredniego zagrożenia 
życia dla Oli. Dziewczynka ma myśli o 
śmierci, jednak w tym momencie praw-
dopodobnie ich nie zrealizuje. Prawdo-
podobnie. Dlatego nie zatrzymali jej na 
oddziale. Będzie bezpieczna, o ile na-
tychmiast trafi pod opiekę psychiatry. 
Tak powiedział. Że musi natychmiast 
zacząć leczenie u specjalisty. Inaczej 
może zrobić sobie krzywdę – opowie-
działa mi  Dorota podczas spotkania. 
– Wtedy jeszcze wierzyłam w system. 
Zaczęłam dzwonić, żeby umówić córkę 
do psychiatry. Okazało się, że najbliższe 
terminy są za rok. Jakbym uderzyła w 

mur. Nie wierzyłam w to, co mi po-
wiedzieli. W takich momentach cały 
świat się człowiekowi wali na głowę. 
Poczułam się bezradna, nie wiedzia-
łam, co robić. Byłam bliska chodzenia 
po ulicach i zaczepiania ludzi prosząc 
o pomoc – dodała. Dorota skorzystała 
z prywatnej opieki. Jedna wizyta u psy-
chiatry dziecięcego kosztuje pomiędzy 
400 a 500 złotych. Na początku, aby 
zdiagnozować dziecko i dobrać dla nie-
go leki potrzebnych było kilka wizyt w 
miesiącu. Dodatkowo Dorota zapisa-
ła dziecko do psychologa. Ci biorą na 
ogół pomiędzy 150 a 250 złotych. – Jak 
patrzę wstecz, to naprawdę nie wiem, 
skąd wzięłam tyle pieniędzy. Musiałam 
być bardzo bogata – zauważyła Dorota, 
uśmiechając się. Jest samotną matką. 
Opiekuje się dwójką dzieci. – Cały czas 
się bałam. Dziecko ma depresję i myśli 
samobójcze. W każdym momencie mo-
że dojść do nieszczęścia. Chciałam, żeby 
przez jakiś czas moja córka była pod 
obserwacją specjalistów. Pomyślałam o 
oddziale dziennym w szpitalu psychia-
trycznym. Tutaj ponownie zderzyłam 
się z rzeczywistością. Nie przyjmowano 
dzieci w wieku mojej córki, ponieważ 
brakowało nauczycieli, którzy mogli-
by prowadzić dla nich lekcje. Zresztą 
czas oczekiwania na przyjęcie wówczas 
wynosił ponad 2 lata – dodała Dorota. 
Ola jest teraz pod opieką specjalistów. 
Chodzi na terapię, odwiedza również 
psychiatrę. Przyjmuje leki. Jej stan jest 
dobry, jednak Dorota i tak nie sypia no-
cami. Boi się.

Dziewczynka chodzi również na 
trening umiejętności społecznych w 
szkole. Jednak Dorota nie jest zado-
wolona z ogólnej opieki w placówce. 
Ola, jak dzieci wszystkich bohaterów 
artykułu, chodzi do jednej ze szkół w 
powiecie pruszkowskim. – O innych 
problemach mówi się coraz częściej. 
Na przykład o ADHD czy spektrum au-
tyzmu. Jednak depresja i myśli samo-
bójcze to wciąż temat tabu – zauważa 
Dorota.

– Czym się zajmuje psycholog 
szkolny? – pyta retorycznie Zuzanna, 
mama 9-letniej Małgosi. – Z klasy mo-

jej córki, z tego, co wiem, nikt nie od-
wiedza pani psycholog. Gosia też nie. 
Ja rozmawiałam z nią 2-3 razy. Pierw-
szy raz, kiedy moja córka zaczęła mieć 
problemy w szkole. Dowiedziałam się, 
że to prawdopodobnie przez kłopoty w 
domu. Na tym skończyło się jej wspar-
cie – dodała.

Na szczęście w szkole Małgosia 
miała bardzo dobrą wychowawczynię. 
To ona pierwsza zauważyła, że prob-
lemy dziewczynki mogą się wiązać z 
jakimś zaburzeniem psychologicznym. 
Powiedziała Zuzannie, że powinna 
zwrócić się do poradni psychologiczno-
-pedagogicznej w Pruszkowie i popro-
sić o zdiagnozowanie dziecka. Okazało 
się, że dziewczynka ma objawy zespołu 
Aspergera.

– Wychowawczyni pokierowała 
mnie, powiedziała, co robić. Dzięki 
diagnozie córka dostała orzeczenie o 
potrzebie kształcenia specjalnego. Mo-
gła korzystać z terapii w przychodni, z 
treningu umiejętności społecznych i 
zajęć rewalidacyjnych prowadzonych 
w szkole. To bardzo jej pomaga – za-
uważyła Zuzanna.

W szkole Małgosi podczas treningu 
umiejętności społecznych dzieci mają 
okazję porozmawiać o trudnych histo-
riach z ich życia. Uczą się również, jak 
okazywać emocje. Podczas zajęć re-
walidacyjnych dziecko indywidualnie 
rozmawia o problemach ze specjalistą. 
W tej placówce żadne z tych zajęć nie 
jest prowadzone przez szkolnego psy-
chologa. – Gdyby chociaż pełnili funkcję 
informacyjną. Gminy i starostwa orga-
nizują często warsztaty dla rodziców, 
gdzie omawiane jest na przykład, jak 
komunikować się ze swoimi dziećmi. 
Zdarzają się też zajęcia specjalne dla 
młodzieży. Czemu o takich rzeczach nie 
informuje właśnie psycholog? Przecież 
powinien wiedzieć, któremu dziecku 
lub któremu opiekunowi taka pomoc 
się przyda – podsumowuje Zuzanna. 
Dzieci Zuzanny i Doroty chodzą do 
różnych szkół. Rozmawiałem z nimi 
oddzielnie. Jednak ich ocena pracy 
szkolnych psychologów jest bardzo 
podobna.

 – Czy po otrzymaniu diagnozy i 
orzeczenia córka otrzymała pomoc? 
– zapytałem, podsumowując rozmowę 
z Zuzanną. Kobieta się uśmiechnęła. 
– Córka potrzebowała wsparcia psy-
chiatry. To ciężko załatwić nawet przez 
przychodnię. Potrzebowała również 
pomocy, zanim wychowawczyni po-
kierowała nas, jak mamy postępować. 
Dlatego Gosia była pod opieką psychia-
try i psychologa prywatnie. Później roz-
poczęliśmy terapię w poradni. Zajęcia 
są w godzinach, kiedy ja pracuję, na 
szczęście moja mama zawozi wnuczkę. 
Wizyty u psychiatry nie są w tej chwili 
potrzebne – odpowiada Zuzanna.

Kłopoty emocjonalne dzieci i 
młodzieży to wielkie wyzwanie dla 
każdego rodzica. Wielu czuje, że te 
problemy ich przerastają. Czują się 
bezsilni. W konsekwencji sami nieraz 

potrzebują wsparcia specjalistów. Na 
szczęście istnieją instytucje, które są w 
stanie pomóc. I chociaż czasami droga, 
aby pomóc naszym dzieciom wydaje 
się trudna i niemająca końca, weźmy 
przykład z bohaterów artykułu. Przeży-
li straszne chwile i wielokrotnie chcieli 
się poddać. Obecnie jednak ich dzieci 
są otoczone odpowiednią opieką, roz-
wijają się w bezpiecznym środowisku. 
Są szczęśliwe. A na tym przecież zależy 
każdemu rodzicowi. Nie poddawajmy 
się. A szukając pomocy dla naszych 
podopiecznych, nie zapominajmy o 
własnym zdrowiu psychicznym. Zma-
gając się z problemami dzieci, rodzice 
również mogą potrzebować wsparcia.

Artykuł w całości dostępny jest na 
naszym portalu: www.przegladregio-
nalny.pl

Maciek Gos

Czy nasze dzieci mogą liczyć na pomoc, 
kiedy mają problemy psychologiczne?

Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna jest jedyną taką placówką w powiecie
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dokończenie ze str. 1
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BURMISTRZ GRODZISKA MAZOWIECKIEGO OGŁASZA 
aukcję na sprzedaż zużytego składnika rzeczowego majątku Gminy Grodzisk Mazowiecki  

– samochodu ciężarowego marki RENAULT Master dCi MR’07 E4 3.5t o numerze  
rejestracyjnym WGM 03206, rok produkcji 2007, wyposażenie specjalne – wywrot. 

Aukcja odbędzie się w dniu 14.12.2023 r. o godz. 11.00 w budynku Willi Niespodzianka  
w Grodzisku Mazowieckim przy ul. T. Kościuszki 12 w dużej sali na parterze. Cena wywoławcza 
samochodu – 7503 zł brutto (słownie: siedem tysięcy pięćset trzy złote). Minimalne postąpienie  
– 100 zł (słownie: sto złotych). Warunkiem przystąpienia do aukcji jest wniesienie wadium 
w wysokości 10% ceny wywoławczej składnika rzeczowego majątku ruchomego, będącego 
przedmiotem sprzedaży tj. 790 zł na konto Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim  
nr 88 1240 6348 1111 0010 4058 8554 Bank Pekao S.A. Warszawa ul. Grzybowska 53/57 w terminie 
11.12.2023 r. Samochód będący przedmiotem aukcji można oglądać w dniach i godzinach pracy 
Urzędu Miejskiego, w terminie uprzednio uzgodnionym z pracownikiem – pod numerem telefonu 
0 507 484 395.

Informacje dotyczące aukcji można uzyskać w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami  
Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim przy ul. T. Kościuszki 12A, tel. 22 463 46 28 oraz na 
www.grodzisk.pl

 
Wyciąg z ogłoszenia Starosty Pruszkowskiego o przetargu 

na wydzierżawienie nieruchomości Skarbu Państwa.
1.  Starosta Pruszkowski ogłosił ustny, nieograniczony przetarg na wydzierżawienie niezabudowanej 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków 
jako działka nr ew. 268/5, obr. 6, Piastów, o pow. 0,0746 ha, uregulowanej w księdze wieczystej 
WA1P/00057842/5. 

2.  Nieruchomość gruntowa, niezabudowana, posiada użytki R IVb. Posiada dostęp do drogi publicznej 
o kategorii gminnej.

3.  Zgodnie z miejskim planem zagospodarowania przestrzennego teren oznaczony symbolem UPST  
– teren usług, przemysłu, składów i baz.

4. Nieruchomość przeznaczona do wydzierżawienia na okres 3 lat.
5. Cena wywoławcza czynszu dzierżawnego wynosi: 34 804,08 zł brutto za rok.
6.  Wadium w kwocie 10% ceny wywoławczej, tj. 3 480 zł, płatne w polskich złotych, należy wpłacić 

do dnia 3 stycznia 2024 r. na rachunek bankowy: 94 1090 1056 0000 0001 4821 9688, tytułem: 
„wadium dzierżawa działki nr 268/5, imię i nazwisko lub nazwa przystępującego do przetargu”.

7.  Termin i miejsce przetargu: 8 stycznia 2024 r. godz. 10.00, w siedzibie Starostwa Powiatowego  
w Pruszkowie przy ul. Drzymały 30, w sali 201 na II piętrze.

8. Wpłacone wadium zostanie zaliczone na poczet zapłaty za nieruchomość.
9.  Ogłoszenie o przetargu zostało opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz wywieszone  

na tablicy ogłoszeń Starostwa Powiatowego w Pruszkowie.
10. Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać pod numerem tel. 22 738-15-70.

\\\ PRUSZKÓW 

Wicelider na kolanach!  
Znicz Pruszków wygrał swoje 
3. ligowe spotkanie z rzędu! 

T o, co w ostatnich tygodniach wy-
czynia w rozgrywkach Fortuna 

1. Ligi Znicz Pruszków, jest wprost 
niewiarygodne. Drużyna pokazuje, że 
potrafi pokonać nawet najsilniejsze 
zespoły występujące na zapleczu PKO 
Bank Polski Ekstraklasy.

Po sensacyjnej wygranej na włas-
nym stadionie z Motorem Lublin (1:0), 
dzięki której Pruszków przerwał se-
rię 6 meczów z rzędu bez wygranej 
(5 porażek i 1 remis), ekipa trenera 
Mariusza Misiury poszła za ciosem. Na 
początek Znicz zapłonął w Płocku. W 
wyjazdowym starciu ze spadkowiczem 
z wyższej ligi kibice zobaczyli tylko 1 
trafienie, ale za to jakie – w 63. minucie 
starcia po rzucie rożnym atomowym 
uderzeniem z woleja popisał się Japoń-
czyk Shuma Nagamatsu. Goście zasłu-
żenie sięgnęli po 3 punkty i szykowali 
się na domową rywalizację z walczącą 
o awans Odrą Opole.

Jeszcze przed tą kolejką przeciwnik 
miał 2 punkty straty do liderującej Arki 
Gdynia. Odra zanotowała w tym sezo-
nie 9 zwycięstw (w tym wygrana 1:0  

u siebie z liderem), 3 remisy i 4 porażki, 
i to ona była zdecydowanym fawory-
tem meczu na stadionie przy ulicy Bo-

haterów Warszawy 4. Gospodarze jed-
nak kolejny raz zaskoczyli wszystkich.

1 minuta i 31 sekund – dokładnie 
tyle czasu gry upłynęło, zanim piłkę do 
siatki wpakował głową Wiktor Nowak. 
19-letni zawodnik pruszkowian perfek-
cyjnie zakończył akcję wypracowaną 
przez Pawła Moskwika. Wicelider wy-
prowadził kilka groźnych ataków, ale 
piłka mijała bramkę Miłosza Mleczki. 
Golkiper zachował w tym starciu czyste 
konto i Znicz mógł świętować 3. kom-
plet punktów z rzędu! Dodajmy, że od 
września zespół pozostaje niepokona-
ny na własnym stadionie.

Po 17. kolejkach klub z Pruszkowa 
z 20 punktami na koncie plasuje się na 
13. miejscu. Klub ma 3 oczka mniej od 
9. Bruk-Bet Termaliki Nieciecza i 10. 
Wisły Płock, a mała różnica dzieli go 
również od Stali Rzeszów (2 punkty) 
oraz GKS Katowice (1). Przewaga nad 
będącą najwyżej w strefie spadkowej 
Resovią Rzeszów (1 zaległy mecz) wy-
nosi już z kolei 6 punktów. W sobotę 9 
grudnia o 20:00 to właśnie rzeszowia-
nie zmierzą się u siebie ze Zniczem, z 
którym przegrali w lipcu 0:2.

Rafał Lipski

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Koszykarze z Grodziska 
Mazowieckiego wygrali 
wszystkie swoje ligowe mecze. 
W sobotę zmierzą się z trzecim 
w tabeli Piasecznem.

W ostatni weekend listopada 
odbył się przedostatni mecz 

rundy zasadniczej III ligi koszykówki 
mężczyzn. W Mińsku Mazowieckim 
GKK Grodzisk Mazowiecki rozegrał 
spotkanie z miejscowym UKS Proba-
sket. W pierwszym starciu pomiędzy 
tymi ekipami dominowali zawodnicy 
GKK, którzy bez większych trudno-
ści zwyciężyli u siebie 118:48. W 8. 
kolejce rozgrywek ponownie górą 
byli podopieczni trenera Radosława  
Kusego.

Lider tabeli z Grodziska Mazowie-
ckiego kolejny raz zaprezentował duże 
umiejętności, nie dając żadnych szans 
rywalom. Pierwsza kwarta to niekwe-
stionowana przewaga gości i rezultat 
na ich korzyść 26:14. W drugiej GKK 
triumfował 36:19. Niesamowite show 
obejrzeli kibice w trzeciej części gry – 
grodziszczanie rzucili aż 41 punktów, 
tracąc zaledwie 8. Ostatnia kwarta to 
z kolei prowadzenie 28:8 i finalnie 
starcie zakończyło się imponującym 
wynikiem 131:49.

W drużynie GKK 6 koszykarzy uzy-
skało dwucyfrowe zdobycze punktowe. 

Byli to: Mariusz Stanisławski (28), Bar-
tosz Karasiński (20), Mikołaj Racinow-
ski (18), Antoni Michalski (17), Konrad 
Cygan (17) i Dima Nesteruk (17).

– Jesteśmy zadowoleni z naszej 
dzisiejszej dyspozycji, szczególnie w 
ataku, co świadczy o wysokim wyniku. 
Dobrze widzieć zespołowy styl naszej 
gry, każdy miał okazję oddawać bardzo 
dobre rzuty. Nasza obecna forma stano-
wi dobrą perspektywę na ostatni mecz 
pierwszej fazy rozgrywek – powiedział 
po spotkaniu klubowej stronie na Fa-
cebooku Aleksander Garbacz, podsta-
wowy rozgrywający drużyny.

GKK Grodzisk Mazowiecki wygrał 
wszystkie swoje dotychczasowe mecze 
i plasuje się na najwyższej pozycji w III 
lidze. Wysokie zwycięstwo z pewnością 
dodatkowo napędziło drużynę przed 
ostatnim spotkaniem rundy zasadni-
czej. W sobotę 9 grudnia o godzinie 
18:00 jej rywalem będzie na wyjeź-
dzie trzeci w stawce MUKS Piaseczno. 
Najbliżsi przeciwnicy mają na swoim 
koncie 4 wygrane i 1 porażkę, którą po-
nieśli pod koniec października w Gro-
dzisku Mazowieckim (98:90). Liczymy 
na udane zakończenie!

Rafał Lipski

Niesamowita passa Znicza

GKK gromi i czeka 
na zakończenie rundy

Znicz Pruszków ogrywa zespoły  
walczące o awans
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 GKK Grodzisk Mazowiecki idzie jak burza
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Prowadzący od 2008 roku 
Dartom Bogorię Grodzisk 
Mazowiecki szkoleniowiec  
1 stycznia 2024 roku obejmie 
kadrę narodową. Gratulacje! 

T omasz Redzimski jako zawodnik 
święcił wiele triumfów w tenisie 

stołowym. Zdobywał tytuły mistrza 
Polski juniorów młodszych, a także mi-
strza Polski juniorów. W seniorach był 
indywidualnym wicemistrzem kraju, 
sięgał również po medale w Indywidu-
alnych Mistrzostwach Polski w deblu 
i mikście, m.in. srebro z Krzysztofem 
Kaczmarkiem w 1993 roku. Następnie 
rozpoczął pracę jako trener.

Od 15 lat odnosi sukcesy jako szko-
leniowiec tenisistów stołowych Dar-
tom Bogorii Grodzisk Mazowiecki. Za 
jego kadencji popularni Gladiatorzy 9 
razy wywalczyli drużynowe mistrzo-
stwo Polski, doszli do finału Pucharu 
Europy, a także kilka razy rywalizowali 
w ćwierćfinale Ligi Mistrzów. Aktualnie 
plasują się na czele tabeli Lotto Super-
ligi. Teraz przed Redzimskim kolejne 
duże wyzwanie.

1 stycznia 2024 roku 48-letni szko-
leniowiec przejmie funkcję selekcjo-
nera kadry narodowej. Trener Bogorii 
zastąpi na tym stanowisku Tomasza 
Krzeszewskiego, który zostanie dyrek-
torem sportowym Polskiego Związku 
Tenisa Stołowego.

– Czuję się zaszczycony możliwoś-
cią pracy z kadrą narodową. To dla 
mnie ogromne wyróżnienie. Cieszę się 
z nominacji, bo to świetna praca, i w 
sensie wyzwań sportowych, i możli-
wości działania w zespole z osobami 
mającymi wiedzę, aspiracje, doświad-
czenie oraz wspólny cel. Jednocześnie 
zdaję sobie sprawę, jak wysoko posta-
wiona jest poprzeczka w międzynaro-
dowym współzawodnictwie – mówi w 
komunikacie na stronie internetowej 
Polskiego Związku Tenisa Stołowego 
Tomasz Redzimski.

Rafał Lipski

Redzimski trenerem 
reprezentacji Polski!
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Tomasz Redzimski od wielu lat  
odnosi sukcesy jako trener Bogorii  
Grodzisk Mazowiecki

Od września zespół 
pozostaje niepokonany  
na własnym stadionie
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     OBWIESZCZENIE WOJEWODY MAZOWIECKIEGO
Zgodnie z art. 88 ust. 1, art. 90, w związku z art. 120g ust. 1 i 3 ustawy z dnia 10 maja 2018 r.  

o Centralnym Porcie Komunikacyjnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 892) oraz zgodnie z art. 9, art. 10 § 1, art. 61  
ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2023 r., poz. 
775 ze zm.) – dalej Kpa, niniejszym zawiadamia się, że w dniu 7 listopada 2023 r. zostało wszczęte 
postępowanie w sprawie wniosku o wydanie decyzji o zezwoleniu na wejście na teren nieruchomości 
w ramach realizacji Inwestycji Towarzyszącej w zakresie Centralnego Portu Komunikacyjnego: 
inwestor:       Centralny Port Komunikacyjny Sp. z o.o. 

Al. Jerozolimskie 142B, 02-305 Warszawa
inwestycja:  „Budowa linii kolejowej nr 85 na odc. Warszawa Zachodnia – CPK – Łódź Niciarniana  

bez odcinka w obrębie Węzła kolejowego CPK”.
Adres zamierzenia inwestycyjnego: województwo mazowieckie,  powiat pruszkowski
gmina Brwinów, jedn. ew. nr 142103_5
obręb 0012 Milęcin, działka ew. nr: 136/2, 139, 
obręb 0001 Biskupice, działka ew. nr:10, 16/2, 17, 36, 37, 67, 69, 73 74, 76, 79
obręb 0011 Krosna-Parcela, działka ew. nr: 21, 22, 23, 24, 6, 
obręb 0010 Krosna-Wieś, działka ew. nr: 59/5, 84/2, 85/3, 85/4, 88/3, 90/23, 
obręb 0022 Brwinów - Miasto, działka ew. nr: 10, 
obręb 0003 Domaniew, działka ew. nr: 44/4, 45/4,  
obręb 0004 Domaniewek, działka ew. nr 44/2, 

Decyzja o zezwoleniu na wejście na teren nieruchomości ma na celu umożliwienie inwestorowi 
przeprowadzenie prac geologicznych lub określenie geotechnicznych warunków posadowienia 
obiektu, niezbędnych do przygotowania i realizacji Inwestycji Towarzyszącej, w szczególności 
przeprowadzenia badań geotechnicznych i  geofizycznych.

Akta przedmiotowej sprawy znajdują się do wglądu w Wydziale Infrastruktury i Rolnictwa 
Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie, pl. Bankowy 3/5, 00-950 Warszawa, gdzie do 
czasu wydania orzeczenia, strony mogą się zapoznać z materiałem dowodowym w niej zgromadzonym.
Data publicznego obwieszczenia w prasie lokalnej: 6 grudnia 2023 r.
WIR-I.747.7.3.2023.IK1

Litery z pól ponumerowanych od 1 do 36utworzą rozwiązanie

POZIOMO: 1) niejeden śniegowy na 
kurtce; 6) z licznikiem i mianownikiem; 
8) inaczej bielactwo; 9) diabelski w par- 
ku rozrywki; 10) Christian Andersen, duń- 
ski pisarz; 12) udane to strzał w dzie- 
siątkę; 14) chichot lub rechot; 21) wy- 
dechowa w aucie; 22) szybki bieg na 
krótkim dystansie; 25) jaźwiec z lasu; 
27) waluta Indii; 28) konie czystej krwi; 
29) po siedem; 30) lekki osad kurzu 

lub pleśni; 31) składnik powietrza; 32) dodawać i odejmować; 33) ukochany Julii u Szekspira;  
35) pierwiastek As; 37) numerowane w książce; 39) ryba na obiad; 41) odbywanie kary więzie- 
nia; 44) stolica Turkmenistanu; 47) egipski grosz; 49) inaczej palmojad, ptak; 51) stolica Egiptu; 
 52) jest nim obornik; 53) Pani Bovary z powieści Gustava Flauberta; 54) róża chińska, ketmia; 
55) część lądu wysunięta w morze; 56) staw łączący ramię z przedramieniem; 57) antar polarny 
inaczej; 58) pomagają świętemu Mikołajowi; 59) spożywane w środku dnia; 60) specjalista  
od doboru okularów; 61) letni but; 63) dziury po wiertarce; 65) „Panna ...”, książka Tomka Tryzny; 
66) ostre w karpiu; 67) Stachura, polski poeta. 
PIONOWO: 1) budowlany nie do piaskownicy; 2) stolica Friuli-Wenecji Julijskiej; 3) wieczysta 
w urzędzie miasta; 4) nie człowiek ścisły; 5) zawodowo serwuje drinki; 7) 10 centymetrów;  
11) leczenie igłami; 13) krótko o reniferze tundrowym; 15) obchodzone 6 grudnia; 16) futerał na 
okulary; 17) rozkład, plan pracy; 18) niejeden zimą zwisa z dachu; 19) kraj z Paryżem; 20) na twarzy 
świętego Mikołaja; 23) lodowy domek Eskimosów; 24) góry z Gerlachem; 25) miasto z Operą 
Śląską; 26) wyższa izba parlamentu; 34) Joanna, Miss Polonia 1990; 36) ... treści na końcu książki; 
38) marchewka dla bałwana; 40) wysyła paczkę; 42) noszone w kołczanie; 43) jeden z reniferów 
św. Mikołaja; 44) inaczej kupalnik górski; 45) normalny, typowy; 46) paliwo do samochodu;  
47) trzmielojad zwyczajny; 48) wcięty tekst od nowego wiersza; 50) Katarzyna dla przyjaciół;  
51) Frida, meksykańska malarka; 53) zakładają gniazdka w ścianach; 61) pojazd świętego 
Mikołaja; 62) w oponie; 64) niejeden siwy na głowie św. Mikołaja.
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 DAM PRACĘ 

 Firma poszukuje osoby do sprzątania 
biura w godz. 6-14. Pełny etat, umowa  
o pracę. Praca w Solcu k. Szymanowa. 
Zadzwoń na nr 501 631 374 

 Zakład mięsny zatrudni: produkcja,  
pakownia, magazyn, tel. 606 259 458

 Pakowanie przypraw. 3 zmiany. Wólka 
Kosowska. Dowozy do pracy. Również  
dla osób z niepełnosprawnością.  
734 108 163 

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

 Przyjmę do pracy ślusarza - spawacza, 
pomocnika ślusarza - spawacza oraz po-
mocnika mechanika, okolice Tarczyna, 
tel. 604 626 444

KUPIĘ  
 Antyczne meble, obrazy, srebra,  

platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, 504 017 418

 Kupię działkę - budowlaną, usługową, 
rolną. Tel. 797 231 465 

SPRZEDAM  
 Opony zimowe BRIDGESTONE 195/65 

R15 z felgami stalowymi od C5  
tel. 607 070 585

Skład Opału w Prażmowie oferuje:  
węgiel: kostka, orzech, ekogroszek,  
koks, miał, pellet, tel 22 727 07 00, 

 czynne: od pn-pt 7-16, sob 7-13 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361,  
791 394 791

USŁUGI  

 UPADŁOŚĆ KONSUMENCKA  
OSÓB FIZYCZNYCH Obsługa przez  
doświadczonych prawników Kancelaria 
Ekonomiczno-Prawna Tel. 512 155 550 

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI.  

TEL. 501624562 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721             

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

 AUTOMATYKA, napędy do bram  
– przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody-pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Pranie dywanów, kanap.  
Tel-669 445 400 

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Obwoźny skup złomu tel. 501 314 711 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 USŁUGI KOPARKO-ŁADOWARKĄ,  
TEL-516 231 786 

 Hydraulika tel. 602 651 211

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 

 Elektryk, tel-666 890 886 

 TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721        

 Przeprowadzki tel. 505 591 721                       

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Dachy - krycie, naprawy,  
tel. 511 928 895

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Remonty, tel. 609 926 758

 Usługi stolarskie, schody,  
tel. 510 128 912 

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup aut i złomowanie  
tel. 501 314 711 

 Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Kupię każde AUTO i BUSA  
za gotówkę tel. 510 210 692

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300

 SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738   

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM  
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828 

 Kupię dom, mieszkanie lub działkę, 
Warszawa i okolice, 737768446

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053 

 Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361     

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Posiadamy 120 miejsc noclegowych  
w miejscowości Prażmów,  
przy trasie Grójec-Piaseczno ok 35 km  
na południe od Warszawy. Niskie ceny  
od 25 zł za łóżko. Polecamy śniadania  
i obiadokolacje. Zorganizujemy  
imprezy okolicznościowe. Zapraszamy  
na pobyt krótko i długoterminowy.  
tel. 537 370 420

 Pokój Konstancin. TEL- 503 690 260 

 Dom seniora oddam w dzierżawę  
w zamian za pomoc w wykończeniu.  
2km od Konstancina. Tel.: 535 467 856 

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144  

ZDROWIE 

 Protezy zębowe naprawa.  
Tel-502 031 221

FINANSE 

 KSIĘGOWOŚĆ, PŁACE, ZUS  
- bezstresowo, profesjonalnie,  

kompleksowo. Kontakt - Messenger, 
WhatsApp, telefon, mail, osobisty.  
Możliwość zdalnego załatwiania  

wszelkich spraw.  
Biuro Prawno-Podatkowe działa  

1995 r. - bez „wpadki”.  
502088028; biuro@e-pit.net  

Zapraszamy serdecznie. 

OGŁOSZENIA

Starosta Pruszkowski
uprzejmie informuje, że na urzędowej tablicy ogłoszeń oraz na stronach internetowych Starostwa 
Powiatowego w Pruszkowie zostały wywieszone wykazy nieruchomości Skarbu Państwa 
przeznaczonych do przekazania w formie darowizny na rzecz gminy.

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Młochowie, Pani Anna Rudecka, działająca  
z upoważnienia Wójta Gminy Nadarzyn zawiadamia, że na urzędowych tablicach ogłoszeń oraz 
na stronach internetowych Urzędu Gminy Nadarzyn został zamieszczony wykaz pomieszczeń 
przeznaczonych do oddania w najem.

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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